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Protokół  Nr  41/2023 

 

ze wspólnego posiedzenia  

Komisji Budżetu Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych  

odbytego w dniu 27 marca 2023 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności jak stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu:  

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 obecnych (1 nieobecny), 

- Komisja Spraw Społecznych – 10 obecnych. 

(nieobecni: Eugeniusz Sierszulski).  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Sekretarz Gminy – Jerzy Hejduk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy, 

Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty w Pogorzeli – Marlena Kalbarczyk, 

Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Pogorzeli – Ewa Fiłyk. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji 

3. Spotkanie z dyrektor Przedszkola Samorządowego w Pogorzeli – Ewą Fiłyk. 

4. Ocena zimowego utrzymania dróg, ulic i placów oraz organizacja ruchu drogowego na 

terenie Gminy. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Pogorzela, 

2) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Pogorzela, 

3) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia umowy dzierżawy 

nieruchomości, 

4) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

5) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zamknięcie. 

 
Ad 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 12:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz 

pracowników urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczą:  

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 obecnych (2 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny). 

 (nieobecni: Eugeniusz Sierszulski, Daria Wyzuj), co pozwala podejmować prawomocne 

decyzje. 

 

Przewodniczący obrad odczytał porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji 
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3. Spotkanie z dyrektor Przedszkola Samorządowego w Pogorzeli – Ewą Fiłyk. 

4. Ocena zimowego utrzymania dróg, ulic i placów oraz organizacja ruchu drogowego na 

terenie Gminy. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Pogorzela, 

2) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Pogorzela, 

3) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia umowy dzierżawy 

nieruchomości, 

4) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

5) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zamknięcie. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad 2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

Protokół z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji został przyjęty w wyniku 

głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny) 

(nieobecni: Eugeniusz Sierszulski, Daria Wyzuj). 

 

Ad 3. Spotkanie z dyrektor Przedszkola Samorządowego w Pogorzeli – Ewą Fiłyk. 

 

 Dyrektor Ewa Fiłyk oznajmiła, że przyjmując dzieci do przedszkola działa się zgodnie 

z rozporządzeniem Ministra Oświaty, które mówi o tym, że dzieci, które już chodzą do 

przedszkola mają prawo chodzić w nowym roku szkolnym. Rodzice tylko deklarują czy chcą 

posłać dziecko w następnym roku szkolnym, a potem odbywa się rekrutacja. Cały regulamin 

jest dostępny na stronie internetowej przedszkola, rodzice mają informacje z datami w jakich 

dniach odbywa się składanie wniosków, kiedy nastąpi rozpatrzenie wniosków, kto to robi, a 

robi to komisja powołana przez dyrektora przedszkola, w skład komisji wchodzą 

nauczycielki. Cały miesiąc luty zbierane były wnioski, a na początku marca komisja 

przystąpiła do swojego zadania. Do przedszkola mającego 6 oddziałów w Pogorzeli i 2 

oddziały w Głuchowie wpłynęło 56 wniosków, z czego 50 do Pogorzeli i 6 do Głuchowa.  

W Pogorzeli wolnych miejsc było 24, a w Głuchowie 19. Jak tylko lista została wywieszona 

rodzice zaczęli przychodzić z zapytaniami i nie były to rozmowy bardzo miłe, ponieważ 

rodzice są przekonani, że o przyjęciu do przedszkola decyduje dyrektorka lub komisja.  

W przedszkolu obowiązuje rozporządzenie ministra, które mówi, że w pierwszej kolejności 

muszą zostać przyjęte dzieci z rodzin wielodzietnych, rodzin, gdzie ktoś posiada orzeczenie  

o niepełnosprawności lub dziecko ma to orzeczenie o niepełnosprawności albo jeden z 

rodziców samotnie wychowuje dziecko lub jest to dziecko w rodzinie zastępczej. Za to jest 

przyznawana największa ilość punktów i te dzieci mają pierwszeństwo. Takich wniosków 

było ¾. Następnie są przyjmowane dzieci z największą ilością punktów przyznawanych 

według punktacji przyjętej przez radę w uchwale tj. jeżeli oboje rodziców pracuje – za to 

przyznawana jest największa ilość punktów, potem jeżeli rodzeństwo jest w przedszkolu  

i jeżeli czas pobytu dziecka jest powyżej 5 godzin. Dyrektor Ewa Fiłyk przyznała, że sprawa 

nieprzyjęcia dzieci do przedszkola zakończyła się bezboleśnie, rozmawiała z rodzicami 

nieprzyjętych dzieci i zachęcała, aby posłali dzieci do przedszkola w Głuchowie. Na dzień 

dzisiejszy z tych 26 nieprzyjętych do Pogorzeli 14 dzieci trafi do Głuchowa. Dyrektor Ewa 



 3 

Fiłyk dodała, że po wstępnej rozmowie z burmistrzem i dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty 

Marleną Kalbarczyk ustaliła, że jeżeli będzie taka potrzeba, a z rozmów telefonicznych 

wychodzi, że będzie, 7 dzieci będzie musiało być przewiezionych do Pogorzeli po 

zakończonej pracy w Głuchowie, tu jest oferowany obiad i podwieczorek, a następnie dzieci 

autobusem odjadą do swoich miejscowości. Spośród nieprzyjętych do Pogorzeli dzieci:  

4 dzieci ma rodziców oboje pracujących, 5 dzieci ma rodziców, gdzie jeden rodzic pracuje  

i 1 dziecko, gdzie rodzice mają gospodarstwo rolne. Jest też taka umowa, że rodzice, którzy 

zdecydowali się w tym roku posłać dzieci do przedszkola w Głuchowie, bo nie zostały 

przyjęte do Pogorzeli, w przyszłym roku się na to zdecydują to te dzieci nie będą brały 

udziału w rekrutacji tylko zostaną przeniesione do Pogorzeli, choć zdarzają się przypadki, że 

rodzic decyduje, że nadal dziecko ma chodzić do Głuchowa. Wszystkim dzieciom jest 

zapewniony dojazd, miał być uruchomiony dodatkowy dojazd dzieci z Bułakowa  

i Kaczagórki do Głuchowa, ale dzisiaj po rozmowach z rodzicami wynika, że raczej wszyscy 

deklarują, że dowiozą dzieci do przedszkola i je stamtąd odbiorą, ale są też rodzice, którzy 

będą dziecko odbierać z Pogorzeli lub to dziecko pojedzie autobusem do swojej 

miejscowości. Dyrektor Ewa Fiłyk oznajmiła, że w pogorzelskim przedszkolu było zawsze 5 

grup po 25 dzieci, nie może być ich więcej, jedynie w jednej grupie będzie 27 dzieci, ale tylko 

dlatego, że od ubiegłego roku są tam dzieci z Ukrainy i minister wydał w tym roku 

rozporządzenie, które mówi, że dzieci z Ukrainy, które w tej danej grupie się znalazły to w tej 

grupie mają pozostać. Czyli są 4 grupy po 25 dzieci i 1 grupa licząca 27 dzieci i tak właściwie 

to przedszkole powinno funkcjonować, jednak od 2018 roku pokój nauczycielski został 

przekształcony w salę i jest w niej mała grupa 16 dzieci, miało to być przejściowe, ale cały 

czas ten oddział istnieje. Więcej dzieci do grupy przyjąć nie można. Przedszkola nie da się 

rozciągnąć. Dyrektor Ewa Fiłyk zaznaczyła, że nie ma też wpływu na to, że niepracująca 

matka mająca trójkę dzieci przyprowadza dziecko, które dopiero w grudniu skończy 3 lata, to 

dziecko jako z rodziny wielodzietnej ma pierwszeństwo, a są dzieci, których rodzice oboje 

pracują, ale że są ich jedynym dzieckiem dostają mniejszą punktację i codziennie z Kromolic 

rodzice wożą je do Krotoszyna do przedszkola, potem stamtąd muszą je odebrać. Dzieci 3-

letnie, które w grudniu kończą lata są jeszcze malutkie. Poszło to w złym kierunku, 

rozporządzenie mówi o tym, że dzieci niepełnosprawne powinny być przyjmowane  

w pierwszej kolejności i to jest racja, ale jeżeli do przedszkola trafia orzeczenie dziecka 2,5 

letniego, że jest ono niepełnosprawne intelektualnie, bo nie potrafi się bawić z dziećmi to jest 

coś dziwnego, bo 3-latki nie potrafią się jeszcze bawić z innymi dziećmi, bawią się same i to 

jest normalne. Może w przypadku określenia 2,5 latka jako niepełnosprawnego rodzice 

wychodzą z założenia, że jeśli dziecko będzie miało takie orzeczenie to musi być przyjęte w 

pierwszej kolejności. Dyrektor Ewa Fiłyk oznajmiła, że według niej zawsze 5-latki i 6-latki 

powinny być wszystkie przyjęte, a niestety teraz zaistniała taka sytuacja, że nie jest przyjęte 

5-letnie dziecko, a przyjęty jest 3-latek, który dopiero w grudniu będzie miał 3 lata. Ale to nie 

zależy od dyrekcji, gminy, takie jest prawo, takie jest rozporządzenie. 

 

Radna Grażyna Naglak oznajmiła, że z tego co wie to dzieci z Bułakowa, które się nie 

dostały są zapisane do Mokronosa, bo tam przedszkole jest czynne do godziny 16:00, jest tam 

obiad, a nawet autobus będzie po te dzieci przyjeżdżał. 

Dyrektor Ewa Fiłyk powiedziała, że proponowała jednemu rodzicowi z Bułakowa, że 

dziecko zostanie przywiezione z Bułakowa do przedszkola w Głuchowie, z Głuchowa 

pojedzie do przedszkola w Pogorzeli, a stamtąd autobus zawiezie je do Bułakowa. 

Radna Grażyna Naglak stwierdziła, że nie jest to dobre rozwiązanie, codziennie to 

dziecko będzie kilka razy ubierane i przewożone z jednego przedszkola do drugiego, najlepiej 

byłoby wydłużyć pracę przedszkola w Głuchowie do 15:00 lub 16:00. 
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Dyrektor Ewa Fiłyk odpowiedziała, że musiałaby zostać przeprowadzona 

modernizacja całej kuchni. 

Radna Grażyna Naglak oznajmiła, że niekoniecznie, ponieważ teraz cateringi dowożą 

obiadki. 

Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Marlena Kalbarczyk wyraziła obawę, że  

w Głuchowie na pobyt dłuższy i obiad zostawałoby tylko kilkoro dzieci. 

Radna Grażyna Naglak dodała, że przedszkole w Mokronosie przyjęło 70 dzieci, mają 

obiad i jest czynne do 16:00. 

Dyrektor Ewa Fiłyk stwierdziła, że widocznie mają odpowiednią ilość sal. 

Radna Grażyna Naglak zauważyła, że w Pogorzeli co roku będzie ten sam problem, 

będzie za mało miejsca. 

Dyrektor Ewa Fiłyk odpowiedziała, ze nigdy się nie zdarzyło, żeby w Pogorzeli 

pozostały wolne miejsca i żeby w tym momencie dzieci były nieprzyjęte, zdarza się nawet, że 

jak ktoś się wyprowadza, zmienia miejsce zamieszkania to kolejne dzieci są przyjmowane. 

Burmistrz oznajmił, że kiedyś były 3 oddziały w przedszkolu, a dzieci rodziło się 

dużo, bo po 90, 100 rocznie, jednak dzieci 3 lub 4 letnich było bardzo mało posyłanych. 

 

Radny Andrzej Andrzejewski zaproponował, aby w przyszłości przerobić 3 

mieszkania, które znajdują się przy pogorzelskim przedszkolu na sale przedszkolne, a 

lokatorów przenieść do budynku w Głuchowie, obyło by się bez przewożenia dzieci. 

Burmistrz odpowiedział, że są to mieszkania, więc sala miałaby tam najwyżej 3 m na 

4 m, a to jest zdecydowanie za mało na salę przedszkolną. 

Radny Andrzej Andrzejewski zauważył, że zapewne nie wszystkie ściany są tam 

nośne, więc, można zburzyć ściany i zrobić większe sale. 

Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Marlena Kalbarczyk oznajmiła, że mieszkanie 

górne nie nadaje się do przerobienia na sale przedszkolne, a jeśli chodzi o Głuchów gmina 

zainwestowała tam spore pieniądze, ludzie chwalą to przedszkole, więc nie warto tego 

likwidować. 

Radna Beata Robak dodała, że przedszkole w Głuchowie musiałoby być jedynie 

dłużej czynne, wtedy by wszystkim pasowało, bo rodzice pracują, a nie każdy ma w pobliżu 

babcię, która wcześniej to dziecko może odebrać. 

Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Marlena Kalbarczyk oznajmiła, że teraz dzieci 

są przewożone z Głuchowa do Pogorzeli, dłuższy pobyt zadeklarowało tam tylko 7 dzieci  

i dla tych kilku dzieci trzeba byłoby zostawiać nauczyciela na godzinach ponadwymiarowych, 

kiedy w Pogorzeli te dzieci dochodzą do innego oddziału i dobrze sobie radzą. 

Dyrektor Ewa Fiłyk wyjaśniła, że większość dzieci będzie odbierana z Głuchowa po 5 

godzinach. Jest tylko 3 takich dzieci, których rodzice oboje pracują i nie mają fizycznej 

możliwości odebrać tych dzieci o 13:00 lub 14:00, zgodzili się na to, że te dzieci przyjadą do 

Pogorzeli i będą tu do 15:30. 

Burmistrz dodał, że rozważana była możliwość otwarcia oddziału zerówkowego  

w szkole, nie wiadomo tylko czy rodzice chcieliby się na to zgodzić. 

Dyrektor Ewa Fiłyk zauważyła, że problem byłby z tym, które dzieci miałyby tam 

pójść, na jakiej zasadzie je wybierać, trzeba by było rozbijać grupę. 

Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Marlena Kalbarczyk oznajmiła, że taka 

możliwość istnieje, byłoby to na zasadzie tzw. użyczenia sali w szkole, byłby oddział  

w terenie, a może być jeden oddział poza przedszkolem. Ponadto dodała, że utrudnione stało 

się wyliczenie potrzebnych miejsc w przedszkolu, a to dlatego, że są zameldowane dzieci na 

terenie gminy, o których wiadomo, ale część tych dzieci tu nie zamieszkuje, z drugiej strony 

są też dzieci, które zamieszkują na terenie gminy, o których nie wiadomo, dopiero gdy są 

składane dokumenty do przedszkola okazuje się jaka ilość tych dzieci jest. Zawsze ta 
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statystyka w miarę wychodziła,  teraz jak się okazuje do przedszkola jest nieprzyjęty m.in. 

jeden 5-latek i kilku 4-latków. 

Dyrektor Ewa Fiłyk powiedziała, że najpierw powinny być przyjęte 6-latki i 5-latki  

z racji wieku, później dzieci rodziców pracujących, potrzebę posłania dziecka 3-letniego do 

przedszkola mają przede wszystkim rodzice pracujący, bo nie mają innego wyjścia. 

 

Radna Grażyna Naglak zapytała czy małe dzieci muszą jeździć rano tym autobusem, 

bo często brakuje w nim miejsca i dzieci siedzą w trzech, a jest to niebezpieczne. 

Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Marlena Kalbarczyk odpowiedziała, że kwestia 

dojazdu będzie dopiero rozpatrywana z dyrektorem szkoły jak będą gotowe wykazy ilu 

uczniów z danej miejscowości jedzie do szkoły i wtedy dopiero będzie można się zastanawiać 

nad tym, można zrobić tak, że zostanie uruchomiony drugi kurs poranny kosztem tego, że 

kursów popołudniowych będzie mniej. 

Burmistrz dodał, że wożone są wszystkie dzieci, a tak naprawdę tylko 6-latki gmina 

zobowiązana jest wozić za darmo, a wożone są wszystkie dzieci za darmo z całej gminy. 

 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski zapytał ile dzieci zostało 

nieprzyjętych. 

Dyrektor Ewa Fiłyk oznajmiła, że jest to 12 dzieci. 4 to dzieci rodziców oboje 

pracujących, 2 dzieci jest takich, których rodzice zadeklarowali, że oboje pracują, a posiada 

wiedzę, że tak nie jest, 5 to dzieci gdzie jeden rodzic pracuje, 1 dziecko jest z gospodarstwa 

rolnego, czyli oboje rodziców pracuje. Jest to jeden 5-latek, pięcioro 4-latków i sześcioro 3-

latków. 

Ponadto dyrektor dodała, że najlepszym rozwiązaniem w przyszłym roku byłoby, aby rada 

podjęła nową uchwałę, a w niej nową punktację i warunki przyjęć. W pierwszym etapie 

rekrutacji decyduje minister (wielodzietność, orzeczenie o niepełnosprawności), natomiast 

drugi etap to uchwała rady, w której warto byłoby zawrzeć zapis, że dziecko rodziców oboje 

pracujących będzie mieć najwięcej przyznawanych punktów, im starsze dziecko to też 

powinno mieć większe preferencje, jak również powinno się zrezygnować z punktów za ilość 

godzin zadeklarowanych na pobyt dziecka. 

 

O godzinie 12:40 na posiedzenie dotarła radna Daria Wyzuj – aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczą: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 obecnych (1 nieobecny), 

- Komisja Spraw Społecznych – 10 obecnych. 

(nieobecny: Eugeniusz Sierszulski). 

 

Dyrektor Ewa Fiłyk oznajmiła, że jedna z mam chciałaby, żeby w Pogorzeli otworzyć 

żłobek i przyszła w tej sprawie, ale był już jeden pan, który się nad tym tematem zastanawiał  

i zrezygnował, chciał otworzyć żłobek, ale nie miał gwarancji, że żłobek będzie miał 

chętnych i będzie istniał kilka lat, to są koszty utrzymania, a jeśli ktoś zrezygnuje, a weźmie 

się środki unijne na otwarcie to wówczas będzie trzeba je oddać, bo nie spełni się warunków. 

Burmistrz dodał, że trzeba mieć pieniądze na utworzenie żłobka i na pierwsze lata jego 

funkcjonowania. Ciężko określić ilu będzie chętnych i jaką kwotę rodzice będą w stanie 

zapłacić za pobyt dziecka w takiej placówce. 

 

Ad 4. Ocena zimowego utrzymania dróg, ulic i placów oraz organizacja ruchu 

drogowego na terenie Gminy. 
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Burmistrz oznajmił, że gmina nie poniosła dużych kosztów zimowego utrzymania, 

ponieważ nie było wielkiej zimy. Gmina, tak jak co roku ma podpisane porozumienie  

z powiatem w sprawie zimowego utrzymania dróg powiatowych, usługi te wykonują na 

terenie gminy ciągle ci sami wykonawcy. Powiat poniósł koszty ponad 500.000 zł, ponieważ 

mają podpisane umowy z usługodawcami i płacą im za gotowość, pracownik na sygnał musi 

wyjechać na odśnieżanie. Gdy pojawiała się gołoledź pracownicy gminy kilkakrotnie 

posypywali, zwłaszcza na terenie miasta miejsca niebezpieczne takie jak podjazdy, zakręty, 

łuki. W sumie zostało 2,5 tony soli, która nie została zużyta w tym roku oraz piasek, będą do 

wykorzystania na kolejny sezon zimowy. W najbliższych dniach zapowiadane są jeszcze 

opady śniegu, więc jeśli będzie trzeba to gmina będzie reagować. 

Następnie Burmistrz poinformował, że w kwestii organizacji ruchu drogowego 

szykowane są na terenie miasta dwie zmiany: 

- został już opracowany projekt i zamówione znaki na ulicę Wiosny Ludów w 

Pogorzeli, zostanie wprowadzony zakaz parkowania pojazdów po jednej stronie ulicy, 

wielokrotnie wnioskowano o wprowadzenie takiego zakazu, co prawda droga jest dosyć 

szeroka, jednak samochody zaparkowane po jednej i drugiej stronie ulicy powodowały 

trudność przejazdu, zwłaszcza dla samochodów ciężarowych; 

- na ulicy Parkowej w Pogorzeli przed szkołą, za przejściem dla pieszych będzie 

zrobiona zebra, która uniemożliwi parkowanie zaraz za przejściem dla pieszych, będzie to 

taka bezpieczna strefa umożliwiająca schowanie się samochodu jeśli z przeciwka coś 

pojedzie, ale nie będzie można w tym miejscu parkować, dyrektor szkoły jest przeciwny 

temu, aby zrobić tam zupełny zakaz parkowania po jednej stronie ulicy, ponieważ uważa, że 

jest bezpieczniej, gdy samochody stoją, inni wolniej wtedy jeżdżą, burmistrz dodał, że 

podobna sytuacja jest na ulicy Kotkowiaka. 

 

Radny Piotr Robaczyński oznajmił, że nie zgadza się z tym, uważa, że gdy na ul. 

Kotkowiaka stoją zaparkowane samochody to i tak kierowcy pędzą, bo widzą stojące po lewej 

stronie auta i się rozpędzają, żeby jak najszybciej ten odcinek przejechać. Zauważył, że 

organizacja ruchu na tej ulicy jest problemem, który trzeba rozwiązać. 

Burmistrz powiedział, że nie ma tu dobrego rozwiązania. 

Radny Piotr Robaczyński oznajmił, że można zrobić ruch jednokierunkowy lub można 

zrobić jakieś ograniczenie w postaci progów zwalniających. Dodał, że ten problem był już 

zgłaszany kilka razy. 

Burmistrz odpowiedział, że jeśli wprowadzi się ruch jednokierunkowy na ul. 

Kotkowiaka wówczas natężenie ruchu wzrośnie na ul. Parkowej przed szkołą, a to też nie jest 

dobry pomysł, nie ma tu idealnego rozwiązania. 

 

Radny Andrzej Andrzejewski zaproponował, aby zamknąć przejazd obok kościoła, 

salek katechetycznych i dalej budynku gospodarczego, a pozostawić tylko ruch dla pieszych. 

Radny zauważył, że gdy popada droga jest bardzo porozjeżdżana, robi się błoto i nie można 

tam przejść. 

Po przeprowadzeniu dyskusji i rozważeniu różnych możliwości komisje jednogłośnie 

zadecydowały, aby jednak nie zamykać przejazdu, zawnioskowano jedynie o utwardzenie 

tego terenu. 

 

Radny Piotr Robaczyński zwrócił uwagę, że jeśli będzie robiony nowy asfalt na ul. 

Szpitalnej to najpierw warto byłoby zacząć od kanalizacji deszczowej, ponieważ po budowie 

kanalizacji sanitarnej wszystko jest pozapychane, kratki nie odbierają, najpierw należałoby 

udrożnić rury. 
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Ad 5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

 

1) uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Pogorzela, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały. Projekt uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

2) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Pogorzela, 

 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

omówiła powyższy projekt uchwały.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały. Projekt uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

3) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

omówiła powyższy projekt uchwały.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały. Projekt uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

4) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały – 

omówiła zmiany w planie dochodów i wydatków. Wyjaśnień udzielił również Burmistrz Piotr 

Curyk. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok. Projekt 

uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

5) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029, 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 



 8 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na 

lata 2023-2029. Projekt uchwały Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad 5. Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Daria Wyzuj poruszyła temat lokalu wyborczego w 

pogorzelskim przedszkolu, zauważyła, że wybory są już jesienią, a temat był poruszany dwa 

lata temu, pani dyrektor przedszkola sama wyrażała chęć zmiany tego miejsca na inne, a 

dyrektor szkoły podstawowej potwierdził, że takie dwa lokale można zrobić w szkole. 

Burmistrz oznajmił, że do tematu trzeba będzie wrócić, bo zgodnie z nowymi 

przepisami prawdopodobnie lokale będą musiały powstać w miejscowościach liczących 

powyżej 200 mieszkańców, więc to nie będzie kwestia przeniesienia jednego lokalu, ale 

utworzenia jeszcze sześciu dodatkowych, poprosił, aby poczekać jeszcze z tą decyzją, będzie 

to rozpatrywane. 

 

Radny Jan Idkowski zapytał jak wygląda sprawa oświetlenia ulicy Rycerskiej, czy coś 

drgnęło w tej kwestii. 

Burmistrz odpowiedział, że ta sprawa była analizowana. W ostatnim czasie gminy 

wyłączały niektóre lampy, więc nie jest do końca pewien czy dokładanie lamp na każdym 

słupie na tej ulicy jest dobrym pomysłem. W całej gminie lampy są wyłączane w godzinach 

od 24:00 do 5:00. Być może zostanie uruchomiony program, jak zapowiadał rząd na wymianę 

zwykłych lamp na lampy ledowe, byłaby wówczas możliwość pozyskania środków w 

wysokości może 80 lub 90% wartości inwestycji, z taką dotacją udałoby się nie tylko 

wymienić lampy, ale również uzupełnić je w dwóch lub trzech miejscach, jednak póki co taki 

program się jeszcze nie pokazał. Burmistrz dodał, że chciałby wymienić same żarówki na 

ledowe, ponieważ mają one mocniejsze światło i szerzej świecą, zapewne dałoby radę 

oświetlić tym całą ulicę, ale Enea, właściciel sieci nie zgadza się na wymianę samej żarówki, 

trzeba wymienić całe lampy i przekazać im na własność. Zauważył, że może uda się w tym 

roku zaoszczędzić na energii to wówczas może te trzy lampy udałoby się zlecić do wymiany 

na ledowe. 

Radny Jan Idkowski poprosił, aby chociaż założyć chodniki na tej ulicy. 

Burmistrz oznajmił, że została kostka, która była zakupiona na chodniki na ul. 

Wałowej, jednak udało się wrzucić chodnik razem z drogą w projekt, który będzie 

realizowany z programu rządowego Polski Ład, więc może starczyłaby ta kostka na połowę 

ulicy Rycerskiej, jeśli nie udałoby się zrobić tych lamp byłoby bezpieczniej, gdyby po drugiej 

stronie był chodnik. 

 

Radny Andrzej Andrzejewski zwrócił się z prośbą, aby załatać drogę Gumienice – 

Zalesie, za posesją nr 1 w stronę Zalesia. 

 

Radny Krzysztof Goliński dodał, że na drodze Gumienice – Zalesie na przepuście tak 

rozrosły się gałęzie drzew po obu stronach, że ciężko jest przejechać ciągnikiem, a jeszcze 

trudniej będzie przejechać większym sprzętem, poprosił o obcięcie tych gałęzi. 

 

Następnie radny Krzysztof Goliński zwrócił uwagę na potrzebę zwiększenia zakresu 

remontu drogi w Kromolicach obok byłej zlewni, która ma być realizowana z rządowego 
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programu Polski Ład – należałoby ją odwodnić i zrobić krawężnik lub chodnik, tak, aby dalej 

ta droga się nie rozjeżdżała. 

 

Radny Piotr Robaczyński przypomniał, aby zwrócić uwagę na teren firmy Eko-

Skórtex Gizałki, firma zobowiązała się, że zlikwidują wał ze śmieciami, a on dalej tam jest, 

widać to z drogi, a teren jest licytowany przez komornika. 

Burmistrz oznajmił, że uczestniczył w rozprawie i zeznawał przeciwko właścicielowi 

tej firmy, który jest aresztowany, wyrok nie został jeszcze ogłoszony, dodał, że na rozprawie 

mówił o konieczności usunięcia tych śmieci. Burmistrz poinformował, że dwa tygodnie temu 

był zobaczyć jak wygląda ten teren, jak się okazuje nic się nie zmieniło, firma jest w 

likwidacji, zobowiązań ma na ponad milion złotych, podatku do gminy też nie płaci, więc 

zajęto hipotekę. Burmistrz podziękował za przypomnienie, zaznaczył jednocześnie, że co 

może to robi w tej sprawie. 

 

Burmistrz poinformował, że w ubiegłym tygodniu odbył spotkanie z firmą, która 

zaproponowała postawienie jeszcze 12 wiatraków na terenie gminy według nowych 

przepisów, które wprowadzają odległość 700 m i za miesiąc mają wejść w życie. 

 

Ad 6. Zamknięcie. 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 14.35 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

                                                                                  

                                                                                 Eugeniusz Paszkowski 

 

 
Protokołowała:      

Ewa Mazurek                                                             


